
Raad Eemnes maandag 30 oktober 2023  
 
Algemene beschouwingen CDA fractie Eemnes 
 
05.01 17.35 uur Ronde 1 Ruimtelijke samenhang, kwaliteit & Klimaat / Natuurlijk 
kapitaal (programma 6 en 7)  
 
Algemeen gezien kunnen we ons goed vinden met hetgeen u voorstelt in de plannen voor 
komende jaren, maar zeker ook over hetgeen wat de afgelopen periode al heeft 
plaatsgevonden. Er is al veel gerealiseerd en er zijn projecten gaande we kijken uit naar de 
realisatie van alles. Dat we in Eemnes een hechte gemeenschap zijn, graag samenkomen 
en willen duiden wat we belangrijk vinden blijkt uit de afgelopen feestweek en de 
daaromheen georganiseerde activiteiten. Daaruit bleek ook de wens vanuit de bevolking om 
een aantal zaken anders te regelen of te realiseren. De gondelvaart en de optocht gaven 
goed aan wat leeft. 
Een belangrijk terugkerend item was een café in Eemnes. We begrepen uit de woorden van 
het College dat het initiatief Schaapskooi besproken is met GS tijdens hun werkbezoek in 
Eemnes. Afgezien dat we benieuwd zijn naar de afspraken die gemaakt zijn naar aanleiding 
van dit bezoek. We zoomen even in op het initiatief Schaapskooi. Zoals eerder aangegeven 
door het College wil de provincie niet meewerken. Is deze lijn bevestigd door GS, of was 
er slechts een positieve stemming? Zo ja, is de kans dat de provincie meewerkt groter 
geworden? Maar ook graag duiding waarom het initiatief schaapskooi besproken is en 
wat de uitkomst hiervan was? 
 
Motie Horeca bij het evenementenplein. (Samen met DorpsBelang) 
 
· Volkshuisvesting en wonen 
In Eemnes willen we groeien voor onze inwoners en hechten we aan een gezonde, 
plezierige en groene leefomgeving. Waar er voor ieders financiële situatie plek is. Ondanks 
de bouw van 400 woningen deze periode heeft de jongere generatie het moeilijk om 
passende woonruimte te krijgen. We vergrijzen snel in Eemnes geven de cijfers aan.  De 
oudere inwoners zitten vaak in grotere gezinswoningen en velen hebben de wens, maar om 
verschillende redenen niet altijd de behoefte om kleiner te gaan wonen. Als we kijken naar 
die behoefte om kleiner te wonen gaat het veelal om de kleinere huishoudens. We moeten 
dus vooral bouwen voor deze doelgroepen en de toewijzing aan Eemnessers nog hoger zien 
te krijgen, al is die al wel verdubbeld deze raadsperiode. Hoe denkt u hierin te kunnen 
voorzien komende jaren? 
De grens voor betaalbare woningen is opgeschroefd naar 390K en ook de rente is behoorlijk 
gestegen. Hoe kijkt het College in dit licht naar “betaalbare woningen” voor onze 
starters op de woningmarkt? 
 
· Gebiedsontwikkeling 
Wijken moeten nu en in de toekomst ten alle tijden een gezonde mix van woonvormen en 
bewoners hebben, de sociale samenhang bepaalt de leefbaarheid en daarmee het 
woonplezier in de wijk. Daar waar we op inbreidingslocaties woningen kunnen realiseren 
zonder de aantasting van de openheid, groen en leefplezier, moeten we afhankelijk van de 
locatie passende woningen bouwen. Dus dichter bij de voorzieningen iets meer woningen 
voor ouderen en wat verder weg daarvan voor andere doelgroepen. Ziet u mogelijkheden 
hiervoor? 
Wat er in dit programma mist is een visie over een groter buitensportcomplex. Wat nu als 
met al die woninguitbreiding de voetbal- of tennisvereniging zegt “we zitten vast, we kunnen 
niet meer groeien”, hebben we dan zicht op een alternatieve locatie? Heeft u hier in 
toekomstige ontwikkeling van Eemnes rekening mee gehouden en een locatie op het 



oog? We zitten hier immers niet alleen voor de dag van vandaag maar zeker ook voor 
morgen en overmorgen. 
Hoe staat het overigens met de gebiedsontwikkeling van Eembrugge, in de loop van 
24 kunnen we iets verwachten geeft u aan in, Is dit nog voor de zomer of na de zomer? 
 
· Energie en Energievoorziening 
De NETcongestie voor het leveren en afnemen van energie heeft ook Eemnes in zijn greep, 
Grootverbruik aansluitingen (groter dan 3x80) zijn in principe niet mogelijk. Eemnes gaat 
daarom uitbreiding verkrijgen als het om trafohuisjes gaat maar ook vele kabels zullen 
vervangen moeten worden. Kunnen we dan eindelijk de boerendaken volleggen? 
Een tweede zonneveld in 2025 en het project OER waar in 2024 meer duidelijk over zal 
worden zal een goede bijdrage leveren aan de CO2 doelstellingen en dus ook goed zijn t.a.v. 
de klimaatverandering. 
Maar kan dit ook nog met het voorliggende wetsvoorstel waarin staat dat 
energieopwekking door zon op landbouwgrond straks niet meer mogelijk is en dat 
hierover al afspraken zijn gemaakt met de provincies?  
Fijn overigens dat we aan energiearmoede blijven denken en financiële hulp beschikbaar 
stellen voor wie dat nodig heeft. 
 
· Klimaatverandering (leefomgeving) 
Allereerst moet ik zeggen blij te zijn dat we als BEL een klimaatteam hebben kunnen 
realiseren, op deze manier kijken we straks niet naar elkaar, maar met elkaar naar de 
mogelijkheden op klimaatgebied. We versterken daarmee elkaar en kunnen programma’s in 
drie gemeenten toepassen. Maar als dat klimaatteam dan met een programma komt met 
daarin verwerkt wijkuitvoeringsplannen, dan moeten we ook de middelen hebben. We 
hebben hierover afgesproken dat zolang het Rijk daarin niet in voorziet kunnen we geen 
stappen zullen ondernemen, de gemeente kan het immers niet zelf bekostigen. 
Is er al zicht op middelen vanuit het Rijk om werkelijk stappen te maken?  
Tot die tijd kan een ieder die individueel iets wil en financieel kan en/of advies nodig heeft 
natuurlijk terecht bij Eemnes Energie. Laten we in ieder geval goed kenbaar maken welke 
subsidies en regelingen er zijn op het gebied van isolatie en verduurzaming. Gaat u 
hiervoor een communicatie opzetten in de nieuwsbrief of rotonde? 
 
Publieke ruimte (groen, grijs, water) 
Hitte, afkoeling, beweging, groen, biodiversiteit en ruimte, hebben allen met elkaar te maken 
als het om een fijne en gezonde leefomgeving gaat. Nu is Eemnes best wel een redelijk 
groene gemeente, kijk naar onze nieuwbouw van afgelopen jaren. Ze zijn ruim opgezet en 
kennen de wenselijke afwisseling van waterpartijen en open groene ruimte. De Noordbuurt 
heeft in de basis ook een redelijke groene en open structuur, echter is daar wel een 
verbeterslag nodig om het weer goed naar voren te krijgen. Laten we er bij de 
omgevingsvisie, welke voor de gehele fysieke leefomgeving staat, in 2024 daar nog eens 
goed bij stilstaan. 
 
05.03 19.15 uur Ronde 2 Een levendige, leefbare en betaalbare gemeente (programma 
1, 3, 4, 5, 10) 
 
Eemnes is een mooie gemeente om te wonen, waarbij de dorpse cultuur en de 
landschappelijke waarde de belangrijkste uitgangspunten vormen. Maar om dat te behouden 
en te versterken, is het van cruciaal belang om de zelfstandigheid van Eemnes te borgen.  

We streven ernaar dat de gemeente digitaal goed toegankelijk is. Positieve ontwikkelingen 
zijn het vernieuwen van de gemeentewebsite en de digitale nieuwsbrief. Inwoners moeten 
gemakkelijk toegang hebben tot informatie en diensten van de gemeente. Daarnaast wordt 
de BEL combinatie versterkt zodat ook in de toekomst goede dienstverlening verricht kan 



worden. In de begroting wordt benoemd dat milieuleges onderdeel van leges omgevingswet 
worden. Is hier al een concreet plan voor en hoe moeten wij dit zien? 

Sport, cultuur en vrije tijd 

Een sterke gemeenschap is de ruggengraat van een gezonde samenleving. Het CDA wil 
daarom blijvend investeren in evenementen en activiteiten die de verbondenheid tussen 
inwoners vergroten. Dit omvat niet alleen de Eemnesser Feestweek, maar ook culturele 
activiteiten, sportevenementen en initiatieven voor jongeren en ouderen. Door een bloeiend 
verenigingsleven en voldoende ontmoetingsplekken te faciliteren, willen we de lokale 
gemeenschap versterken en het dorpsleven bruisender maken. 

Sport is daarbij meer dan alleen een fysieke activiteit, sport is een grote bron van 
vrijwilligerswerk. In Eemnes hebben wij een sterk verenigingsleven en deze willen wij als 
CDA graag behouden en indien mogelijk versterken. Waar nodig dienen sportverenigingen 
ondersteund te worden bij het werven van vrijwilligers. 

Groene leefomgeving 

Leefbaarheid is van cruciaal belang. We streven naar een veilige en groene leefomgeving, 
behoud van openbaar groen en verbetering van de openbare ruimte. In combinatie met 
wijkschouwen kunnen we de openbare ruimtes steeds mooier en functioneler maken. Er 
wordt benoemd dat er in 2024 één wijkschouw zal plaatsvinden, staat al vast om welke 
wijk of wijkdeel dit gaat? Daarnaast zijn wij voorstander van het verdergaan met het 
ecologisch en bio divers beheren van de bermen in de polder.  

Mobiliteit 

Eemnes is mooi centraal gelegen in het midden van het land. Met de aanbesteding van de 
nieuwe afrit van de A27 en de HOV-halte wordt Eemnes nog een stuk bereikbaarder. Alweer 
bijna een jaar geleden is de buslijn 109 door Noord-Holland op halve beschikbaarheid gezet. 
Als grensgemeente zijn we erg afhankelijk van anderen als het om OV gaat. Heeft u 
voldoende grip op en gedachten over de concessies die regionaal OV mogelijk maken 
tussen de dorpen? En sluit het regionale OV straks mooi aan op de HOV? 

Heeft u hier een motie voor nodig? 

Een aanvulling is het uitwerken van de plannen om de Zuidersingel richting de Eikenlaan 
door te trekken. Daarnaast constateren wij dat de gehele Zuidpolder serieus in omvang 
gegroeid is, dat de wijk alleen ontsloten is via de Zuidersingel en dat er wellicht ook behoefte 
is aan enkele maatschappelijke voorzieningen in Zuidpolder Zuid. Vragen wij het college 
om komende jaren voldoende financiën bijeen te krijgen voor het doortrekken van de 
Zuidersingel naar de Eikenlaan en mogelijke noodzakelijke maatschappelijke 
voorzieningen t.b.v. deze wijk.  

Voor een betere mobiliteit is het goed om de kruising Laarderweg – Minnehof – Braadkamp 
sociaal veiliger te maken en de omgeving te vergroenen en parkeerplaatsen op de 
Braadkamp om te vormen naar een verblijfsgebied. Daarnaast zijn wij voorstander om de 
entree van Eemnes levendiger te maken en/of op te frissen. 

In de begroting wordt benoemd dat we openstaan voor innovatieve vormen van OV, mits die 
echt een alternatief vormen voor de lijnbus. Wat wordt hiermee bedoeld? En er wordt 
benoemd dat we deelmobiliteit stimuleren, onder andere door de parkeernorm aan te 
passen. Graag uitleg hierover? Ook staat bij mobiliteit nog benoemd dat er onderzoek 
gedaan wordt naar deelscooters, net als vorig jaar willen wij hiervoor nogmaals benoemen 



dat wij hier geen voorstander zijn en eerder voorstander zijn van deelfietsen, of zijn deze 
reeds gepland bij de HOV halte? 

 

05.04 20.00 uur Ronde 3 Sociaal kapitaal (programma’s 2, 8, 9, 11)  
 
Het venijn zit in de staart, wordt weleens gezegd. Dat lijkt ook wel een beetje voor de laatste 
ronde. Uiteindelijk gaat hier het meeste geld in om. Natuurlijk zijn er veel wettelijke taken die 
gewoon uitgevoerd moeten worden, maar hierin zitten wel de risico’s en de tekorten die flink 
op onze begroting drukken. 
Daarbij maakt de manier van begroten die wij als Raad krijgen voorgeschoteld het er niet 
makkelijker op om een goed oordeel te geven. Wij zijn dan ook blij met de toezegging dat 
hier verbetering in komt. 
 
Maar voordat het een somber verhaal wordt, kunnen we ook constateren dat er veel gebeurt 
in Eemnes. Voor onze jeugd, de gezinnen en de ouderen. 
Bij de presentatie in het Huis van Eemnes is dat ook goed onder de aandacht gebracht. 
Zoals de fitheidstesten voor onze ouderen die op een laagdrempelige manier worden 
ingezet. We krijgen daar positieve reacties op, waardoor anderen gestimuleerd worden om 
ook even langs te gaan. 
Zo zien we steeds meer dat het HvE de maatschappelijke spil wordt in Eemnes. Met allerlei 
faciliteiten in en om het HvE, zien we dat daar, van jong tot oud. Met een hulpvraag, op zoek 
naar wat gezelligheid. Of voor even rustig willen studeren een plekje vinden. Dat is iedere 
keer mooi om te zien. 
Eigenlijk is de waarde van het HvE niet in geld uit te drukken, maar realistisch gezien zien 
we wel de kosten ervan elk jaar terugkeren in de begroting. 
Daarom ook de volgende motie: Motie Huis van Eemnes 
 
Tijdens de presentatie in het HvE ging veel aandacht uit naar de opgave die de vergrijzing 
met zich meebrengt. Maar wij willen ook de jeugd niet vergeten. Over onze jeugd wordt vaak 
gepraat over alle problematiek die er leeft, jeugdzorg, overlast van jongeren enz.. 
Wij zien juist ook; dat het overgrote deel van onze jeugd het prima doet en zich prima thuis 
voelt in Eemnes. Zoals ook de jeugdraad die hun plaats op eisen binnen de hele 
besluitvorming op onderwerpen die hun aangaan. 
Zoals de JOP die binnenkort geplaatst gaat worden aan de te Veenweg Zuid. Waar wij graag 
onze jeugd in het zonnetje willen zetten, laat het College hun in het donker achter. Daarom 
de motie; om verlichting aan te brengen om en nabij de JOP. 
 
Ons sociaal kapitaal loopt als een rode draad door alle besluiten die hier en in de toekomst 
worden genomen. Uiteindelijk is het een verhaal waarin je keuzes moet maken. Niet alles 
kan en niet alles mag. Wij denken dat het College de juiste aandachtspunten benoemd en 
ook uitvoert, binnen de kennis van vandaag. 
En dit binnen een wereld die op veel plekken vandaag de dag in brand staat en ook zijn 
weerslag en consequenties heeft voor Eemnes. Wij als CDA lopen daar niet voor weg, maar 
wel zoekende naar een balans die ook recht doet aan onze inwoners. 
Wij wensen het voltallige College veel wijsheid toe met de verdere uitwerking van alle 
plannen zoals benoemd en zien graag de voorstellen tegemoet! 
 


